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Protokół Nr XXXIV / 09 

z Sesji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 13 lutego 2009r. 

XXXIV Sesja Rady Powiatu odbyła się 13 lutego 2009r. w sali narad Starostwa 

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. Rynek  l (ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr l do protokołu). 

Ad.1  

Otwarcie XXXIV Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1500. Obrady otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Powiatu p. Marcin Lesiński. 

Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, Starostę Stanisława Czajkę, Wicestarostę p. Jana 

Rochewicza, pozostałych Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu p. Halinę Bartkowską, 

Sekretarza Powiatu p. Romana Sosnowskiego, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych p. 

Ryszarda Kłosowskiego oraz pracownika ZDP p. Joannę Robaczewską (lista gości stanowi 

załącznik nr 2) 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na  podstawie  listy  obecności   Przewodniczący   stwierdził,  że  aktualnie  w  posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne   uchwały   (lista  obecności   radnych   stanowi   załącznik  nr  3). Nieobecni byli 

radni: Zbigniew Buzanowski i Anna Stoklasa. Spóźnił się radny Tomasz Szczepański. 

Ad. 3 

Powołanie sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował kandydaturę p. Jana Czaplińskiego. Zapytał czy kandydat wyraża 

zgodę na pełnienie funkcji. 

Radny Czapliński wyraził zgodę. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za tym, aby p. Czapliński pełnił funkcję sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Za głosowało 13 radnych, radny Czapliński 

wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek obrad (załącznik nr 4).  
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Zapytał czy są pytania lub inne propozycje do porządku.  

Nie zgłoszono propozycji lub pytań. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 14 radnych, 

porządek przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący poinformował, że sekretarzem obrad XXXIII sesji był radny Lech Czajkowski. 

Zapytał czy radny wnosi uwagi do protokołu. 

Radny odpowiedział, że nie wnosi uwag do protokołu. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XXXIII/08. Głosowało 

14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie wniosków, interpelacji lub zapytań.  

Radna Katarzyna Trzaskalska poruszyła sprawę remontu drogi wojewódzkiej 538 w miejscowości 

Kuligi. Radna poinformowała, że mieszkańcy skarżą się na zapadnięte pobocza po wycince drzew. 

W miejscach gdzie wycięto drzewa zapadły się całe pobocza i jest tam bardzo niebezpiecznie.  

Na salę obrad wszedł radny Szczepański. 

P. Kłosowski odpowiedział, że skontaktuje się telefonicznie z Zarządem Dróg Wojewódzkich w 

Nidzicy i przekaże wniosek. Jeżeli chodzi o remont – w pierwszej kolejności będzie wykonywany 

remont drogi Mroczenko – Grodziczno (roboty które ma wykonać ZDW w zamian za użyczenie 

drogi powiatowej na objazd). Jeżeli natomiast chodzi o remont mostu - w 2009r. mają być 

wykonane tylko najazdy na most.  

Radna Trzaskalska zapytała, kiedy planuje się remont drogi Grodziczno – Montowo. 

P. Kłosowski odpowiedział, że w najbliższych latach, ale dokładnie kiedy - nie jest w stanie 

odpowiedzieć.     

Radny Czajkowski zaproponował, aby w sprawie zapadniętych poboczy w Kuligach zwrócić się 

pisemnie do ZDW.   

P. Kłosowski zaproponował, aby pismo wyszło z Biura Rady, a on dodatkowo telefonicznie 

poinformuje ZDW o problemie. 

Radny Wacław Jabłoński powiedział, że w grudniu 2008r. wystosowano pismo do Rady Powiatu w 

Iławie dotyczące propozycji wspólnych inwestycji. Od tego czasu minęły dwa miesiące. Radny 

zapytał czy wpłynęła odpowiedź na pismo. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że do tej pory nie ma odpowiedzi. Telefoniczno uzyskano 
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wyjaśnienie, że pismo przekierowano do Zarządu Dróg Powiatowych w Iławie.  

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze wnioski lub zapytania. 

Nikt nie zgłosił wniosków, interpelacji lub zapytań. 

Ad. 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w budżecie 

powiatu na 2009r. 

Przewodniczący poprosił p. Skarbnik o omówienie uchwały. 

P. Skarbnik poinformowała, że najważniejsza zmiana w budżecie wynika z dostosowania 

załącznika inwestycyjnego do złożonych wniosków w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego oraz Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówek”. 

Z załącznika usunięto drogi, które początkowo kwalifikowano jako zadania inwestycyjne, a są 

to remonty dróg - chodzi o remonty dróg realizowane w ramach „schetynówek”. Wydatki te 

przeniesiono do wydatków remontowych. Kolejna zmiana załącznika inwestycyjnego wiąże się 

z dostosowaniem nakładów, jakie mają być poniesione na budowę drogi w ramach RPO do 

złożonego wniosku. Wydatki, które nie były wykonane w 2008r. muszą być przeniesione na 

następne lata. Ogółem koszt budowy wyniesie 7.113.416 zł. W załączniku do uchwały na str. 

35 jest dokładny wykaz wszystkich projektów, które będą realizowane przy współudziale 

środków z Unii Europejskiej. P. Skarbnik poinformowała, że wpłynęła także informacja od 

Ministra Finansów m.in. na temat ostatecznej wysokości subwencji oświatowej. Subwencja 

została zmniejszona o 298.542 zł. Zawiadomienie to na razie uwzględniono w dochodach do 

budżetu. Nie ma jeszcze ruchu w wydatkach, ponieważ Wydział Oświaty najpierw musi 

sprawdzić czym spowodowana jest ta zmiana (której szkoły dokładnie dotyczy). Na razie nie 

ma takich danych z MEN. 

Radna Katarzyna Trzaskalska powiedziała, że w gminach też są zmniejszenia subwencji 

oświatowej. 

Radny Ryszard Figurski zapytał czy zmiana jest spowodowana kryzysem gospodarczym. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że jej zdaniem – nie. W informacji z Ministerstwa Finansów nadal 

jest planowana regulacja wynagrodzeń dla nauczycieli. Gdyby były cięcia, ta raczej w pierwszej 

kolejności dotyczyłyby one  wynagrodzeń. Zdaniem p. Skarbnik przyczyna zmniejszenia 

subwencji leży gdzie indziej. 

Radny Figurski powiedział, że subwencja znacznie się zmniejsza, więc raczej nie chodzi o 

mniejszą liczbę uczniów. 

P. Skarbnik powiedziała, że jej zdaniem chodzi właśnie o różnice w liczbie uczniów. Dla 

porównania – powiat iławski - dużo większy od nowomiejskiego, ma zmniejszenie subwencji 

 



4 
 

jedynie o 140 tys. zł.  

P. Skarbnik kontynuowała omawianie najważniejszych zmian w budżecie. Poinformowała, że 

budżet Zarządu Dróg Powiatowych został dostosowany do planu rzeczowego na 2009r. tzn. 

zwiększony o 447.226 zł. Zwiększa się też składka członkowska w Stowarzyszeniu 

„Euroregion Bałtyk” do 5.500 zł. Zgodnie z nowelizacją ustawy o rehabilitacji zawodowej i 

społecznej oraz zatrudnianiu niepełnosprawnych, zwiększa się dofinansowanie powiatu do 

działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej do wysokości 10% kosztów (do wcześniej 

zaplanowanej kwoty należało dołożyć 21.179 zł.) P. Skarbnik wróciła do sprawy 

„schetynówek” – wyjaśniła, że na razie w budżecie jest ujęty jedynie udział własny powiatu. W 

momencie kiedy wpłynie decyzja Wojewody dotycząca dofinansowania remontów drogowych 

w wys. 50%, środki te zostaną wprowadzone do budżetu. 

Przewodniczący zapytał czy podobnie jest, jeżeli chodzi o RPO. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w RPO pokazywany jest cały montaż finansowy.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący zaproponował, aby zrezygnować z odczytywania  uchwały i od razu przejść 

do głosowania. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Uchwałę nr XXXIV/248/09 

(załącznik nr 5) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 

Powiatu Nowomiejskiego na lata 2007- 2013” 

Przewodniczący poprosił o omówienie uchwały. 

P. Robaczewska poinformowała, że zmiana jest spowodowana aktualizacją wydatków 

inwestycyjnych zgodnie z harmonogramem rzeczowo – finansowym, który będzie stanowił 

załącznik do umowy o dofinansowanie w ramach RPO. Część wydatków nie została poniesiona 

w 2008r. z uwagi na to, że niektóre umowy np. na opracowanie studium wykonalności, były tak 

skonstruowane że część płatności miała nastąpić po podpisaniu umowy z Marszałkiem 

Województwa. Podpisanie umów z Marszałkiem przeciągnęło się, więc środki te należało 

przerzucić na bieżący rok. Część kosztów inwestycji przenosi się także na 2010r.     

P. Kłosowski dodał, że z uwagi na to, że uaktualnione dokumenty należy przedłożyć do Urzędu 

Marszałkowskiego do 17 lutego, wynikła konieczność zwołania sesji nadzwyczajnej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie zadali pytań.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Uchwałę nr XXXIV/249/09 (załącznik nr 6) podjęto jednogłośnie.  

P. Kłosowski i p. Robaczewska wyszli z sali narad.  
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Ad. 9 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący powiedział, że odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 10 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś pragnie jeszcze zabrać głos.  

Starosta poinformował, że w poniedziałek wspólnie z dyrektorem szpitala p. Janem 

Karwowskim podpisze umowę z Marszałkiem na dofinansowanie z RPO zakupu sprzętu dla 

szpitala. Dodał, że ma nadzieję, że po 20.02 nastąpi także podpisanie umowy na 

dofinansowanie budowę drogi Nowe Miasto – Kurzętnik.    

Radny Figurski powiedział, że wniosek o dofinansowanie budowy szkoły zawodowej w 

Kurzętniku został złożony. Jest informacja, że ogółem złożono 13 wniosków. Z tego 2 – na 

budowę szkół - opiewają na kwoty ok. 7 mln zł. każdy. Kolejne 2 wnioski opiewają na 

kwoty po ok. 3,5 mln zł. Razem daje to już sumę ok. 21 mln zł. Do tego dochodzą pozostałe 

wnioski, natomiast do podziału jest 11 mln zł.  Radny zapytał jakie są szanse na pozyskanie 

planowanej kwoty ok. 7 mln zł.  

/wypowiedź radnej Trzaskalskiej – poza protokołem/ 

/wypowiedź Starosty – poza protokołem/ 

Starosta powiedział, że należy czekać na decyzję Urzędu Marszałkowskiego. Dwa 

największe wnioski dotyczą budowy szkół – jeden z powiatu nowomiejskiego, drugi – z 

olsztyńskiego. Plan jest taki, że jeden wniosek ma przejść w pierwszym konkursie, drugi – 

w konkursie który będzie ogłoszony we wrześniu, ponieważ do podziału jest jeszcze 5 mln 

Euro. Na pewno część wniosków odpadnie na etapie analizy formalnej. Starosta powiedział, 

że już teraz może zapewnić radnych, że wniosek z naszego powiatu otrzyma więcej 

punktów niż wniosek z powiatu olsztyńskiego m.in. dlatego, że nasz wniosek dotyczy 

budowy szkoły zawodowej, natomiast powiatu olsztyńskiego – szkoły rolniczej; powiat 

olsztyński oczekuje wsparcia w wys. 74%, nowomiejski – 59%; powiat olsztyński złożył 

wniosek na zasadzie „zaprojektuj – wybuduj” (ogólny kosztorys, bez pozwolenia na 

budowę), powiat nowomiejski ma pozwolenie na budowę. Starosta powiedział, że będzie 

zabiegał o to, żeby wniosek który zajmie wyższe miejsce w rankingu, pierwszy uzyskał 

dofinansowanie. Na razie nasz wniosek został przyjęty, trzeba czekać na ocenę formalną. 

Starosta dodał, że jest dobrej myśli, chociaż stuprocentowej pewności nie ma dopóki nie 

zostanie podpisana umowa z Marszałkiem. Urząd Marszałkowski ma 4 i pół miesiąca na 

sprawdzenie wniosków.  
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Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że obydwie panie Wicemarszałek są za tym, żeby 

w naszym powiecie powstała nowa szkoła.  

Radny Figurski powiedział, że wraca do tematu budowy szkoły, nie dlatego że jest jej 

przeciwnikiem. Wręcz przeciwnie – z racji wykonywanego zawodu zawsze zabiega o to, 

żeby uczniowie mieli jak najlepsze warunki do nauki. Radny powiedział, że dotarły do 

niego informacje jakoby on był przeciwny budowie szkoły. Zapewnił, że absolutnie tak nie 

jest. Tylko nie za wszelką cenę np. kosztem remontów dróg. Chodzi o to, żeby mieszkańcy 

nie powiedzieli: „pobudowano szkołę, a drogi pozostały dziurawe”. Radny zapewnił, że jest 

za budową szkoły, a nie przeciw.  

Starosta stwierdził, że nie dopuszcza myśli, że ktoś z radnych jest przeciw tej inwestycji, 

jeżeli wszyscy głosowali „za”.  

/wypowiedź Starosty – poza protokołem/ 

Z sali obrad wyszła p. Skarbnik. 

Starosta poinformował, że przetarg na remonty drogowe po zimie był niższy o 25% - 

rozstrzygnięty został na kwotę 210 tys. zł. Drugi przetarg na tzw. „nakładki” na kwotę 665 

tys. zł. też zakończył się dobrze. Niestety, powiat czekają także niemiłe niespodzianki. 

Przykład może stanowić obniżenie subwencji oświatowej. Kolejna sprawa dotycząca zwrotu 

opłat za wydanie kart pojazdu. W przypadku naszego powiatu chodzi o kwotę 1.400 tys. zł. 

Kolejna sprawa dotyczy zapłaty za pobyt w domu dziecka piątki dzieci porzuconych w 

Gdańsku przez matkę, która była zameldowana na terenie naszego powiatu. Prezydent 

Gdańska przesłał pismo w tej sprawie. W skali roku chodzi o kwotę ok. 150 tys. zł.  

Przewodniczący poinformował, że wpłynęło pismo od pani Jolanty Goryszewskiej, która 

reprezentuje kilkanaście położonych z terenu naszego powiatu (załącznik nr 7). Narodowy 

Fundusz Zdrowia wydał nowe rozporządzenia, które powodują że położne zmuszone są do 

ukończenia studiów, w przeciwnym razie stracą pracę. Starosta, do którego także zwróciły 

się położne, skierował w tej sprawie pisma do Konwentów Powiatów Województwa, 

Związku Powiatów Polskich oraz Komisji Zdrowia Sejmu i Senatu RP. Przewodniczący 

powiedział, że Radzie pozostaje jedynie poprzeć te pisma.  

Starosta poinformował, że we wtorek będzie uczestniczył w spotkaniu w Kancelarii 

Premiera na temat planu B dotyczącego przekształceń szpitali. Starosta wyjaśnił, że on 

jedzie na spotkanie po to, aby zapytać co szpitalami, które już przekształciły się w spółki; 

jaką otrzymają „nagrodę” za to, że sobie poradziły? Rządowy plan B zakłada, że pieniądze 

na przekształcenie otrzymają samorządy, a nie szpitale. Samorządy mogą otrzymać 

pieniądze na likwidację SP ZOZ poprzez zaciągnięcie kredytu i spłatę zobowiązań. 
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Następnie z budżetu państwa nastąpi zwrot zaciągniętego kredytu. Starosta postara się 

dowiedzieć czy na nowomiejski SP ZOZ powiat też z góry otrzyma pieniądze, z których 

będzie można spłacić zobowiązania. Powiat nie jest w stanie wyasygnować 3 mln zł. i 

dopiero potem czekać na zwrot pieniędzy.  

Radny Jabłoński powiedział, że z informacji w mediach wynika, że Warmińsko – Mazurski 

Urząd Wojewódzki wprowadza oszczędności rzędu 100 mln zł. 

Starosta powiedział, że z kolei on wystosował do jednostek organizacyjnych powiatu pismo 

wstrzymujące regulację wynagrodzeń na 2009r. Wynagrodzenia miały wzrosnąć o 7,3%, ale 

jeżeli będzie brakowało pieniędzy w budżecie, to taki wzrost płac nie będzie możliwy.  

Radny Damian Godziński powiedział, że z drugiej strony samorządy liczą, że przetargi na 

inwestycje zakończą się dużo niższymi kwotami niż wcześniej zakładano. Można mieć 

nadzieję, że budowa szkoły zawodowej będzie kosztować mniej. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.   

Ad. 11 

Zakończenie obrad XXXIV Sesji Rady Powiatu. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący zamknął obrady XXXIV Sesji 

Rady Powiatu. 
 

 

              Protokół sporządziła:                             Przewodniczący Rady Powiatu 

Anna Andrzejczak     Marcin Lesiński 
 
 

 


